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Møte: Byutvikling, miljø og samferdsel  
Møtested: Sørkedalsveien 148, Møterom Bogstad  

Møtetid: mandag 01. desember 2008 kl. 18.00     
Sekretariat: 23476031  
 
 
Møteleder: Arild Gjervan (H), leder  
   
Tilstede: Lars Madsen (H) 

Jane Steenbuch (H) 
Frank Aubert (A) 
Jan-Erik Kristiansen (F) 
Jan Myhr (SV) 
Terje Bjøro (V) 
  

 

   
Forfall: Sven Marius Gjeruldsen (H)  
   
Som vara møtte: Harald Johan Cappelen (H)  
   
I tillegg møtte: Elin Horn Galtung (H) som BU-leder med 

tale- og forslagsrett 
Jan Hagen, bydelsdirektør 
Lisbeth Nordli fra Plan- og bygningsetaten 
som uttalte seg om etatens saksbehandling i 
klagesaken Holmenkollveien 166 og 
byggesaken på Søndre Venner, jf. sak 
107/08 og 111/08 

 

   
Møtesekretær: Hans J. Woxen  
 
Åpen halvtime 
Halvor Storemoen fikk ordet og redegjorde for klagesaken Holmenkollveien 166. 
 
Knut A. Jørgensen tok så ordet og uttalte seg om utbyggingen i Øvre Smestadvei 48. Lisbeth 
Nordli opplyste deretter om status for saken i PBE. 
 
Lars Goffeng sa noen ord om nytt navn på adkomstveien til Hjørungveien. 



Bjørn Warud orienterte om situasjonen på Søndre Venner i tilknytning til byggesaken der, og 
redegjorde for sitt syn, sak 111/08.  
 
Eirik Hevrøy tok ordet til slutt, og redegjorde for idrettsklubben Try og behovet for flere 
fotballbaner. 
 
Godkjenning av innkalling 
Godkjent uten merknader 
 
Godkjenning av sakskart 
Etter forslag fra Venstre, ble ”ført i pennen av Høyre” i sak 102/08 i protokollen fra BMS-
møte 20.10.2008 strøket. Protokollen og sakskartet ble så godkjent. 
 
Informasjon 
Sak 107/08 og 111/08 ble behandlet først, mens sak 106/08 ble tatt til slutt. Sakskartet ble 
deretter fulgt på ordinært vis.  
 
SV viste til tidligere BMS sak 31/08 og BU sak 56/08 om intern høring av byøkologisk 
program 2008 – 2024, og etterlyste status i saken fra bydelsadministrasjonens side. Etter 
forslag fra SV ble dette satt som ny sak 117/08 på sakskartet. 
 
Etter forslag fra Venstre, ble sak om avgiftsparkering på Røa satt på sakskartet som sak 
118/08. 
 
Etter forslag fra bydelsdirektøren ble sak om Vinderen likeretterstasjon satt på sakskartet som 
sak 119/08.  
  
Eventuelt 
Oversendt byggesak vedrørende Vennerhagen i Sørkedalen fra PBE til uttalelse datert 22. 
november 2008, skal etter beslutning tas rett i bydelsutvalgets møte 18. desember 2008. 
 
Innkommet skriv fra Oslo og Omland Friluftsråd datert 1. desember 2008, ble delt ut til 
politikerne på møtet i forbindelse med sak 111/08.  
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Sak 106 /08  Protokoll fra møte i BMS 20.10.2008 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
BMS-komiteen godkjenner protokollen fra møtet den 20. oktober 2008.  
 
Etter uttak av ”ført i pennen av Høyre” i sak 102/08, ble bydelsdirektørens forslag enstemmig 
vedtatt. 
 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen fattet følgende vedtak 
BMS-komiteen godkjenner protokollen fra møtet den 20. oktober 2008.  
 

 Sak 107 /08  Klagesak til Bydel Vestre Aker - Holmenkollveien 166 
 
Plan- og bygningsetatens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget ved Vestre Aker finner ikke grunn til å omgjøre Plan- og bygningsetatens 
avslag av 23.11.2007 om i medhold av plan- og bygningsloven § 7 å ikke gi dispensasjon fra 
regulert byggegrense. 
 
Klagen fra advokatfirmaet Gulsvik, Storemoen, Andersen, Granli, Aasen v/Halvor 
Storemoen, på vegne av Karl Olav Haram anbefales ikke tatt til følge. 
 
Saken sendes Fylkesmannen til endelig avgjørelse. 
 
Forslag til omforent vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg finner grunn til å omgjøre Plan-og bygningsetatens avslag av 
23.11.2007 om i medhold av plan- og bygningsloven § 7 å ikke gi dispensasjon fra regulert 
byggegrense. 
 
Bydelsutvalget i Vestre Aker tar klagen fra advokatfirmaet Gulsvik, Storemoen, Andersen, 
Granli, Aasen v/Halvor Storemoen, på vegne av Karl Olav Haram av 4/5-08, til følge.  
 
Bydelsutvalget i Vestre Aker anser at det i denne saken foreligger særlige grunner for å gi 
dispensasjon for byggelinjene med følgende begrunnelse: 
  
1. Overtredelse av byggegrensen er gjort på bakgrunn av naboens sprengning av steinen på 
dette arealet, som medførte at arealet måtte sikres for både utglidning og mot ulykker. 
 
2. Dette området har aldri vært en del av det sammenhengende grøntbeltet da dette arealet 
tidligere var en stor og ubekledd fjellknaus.  
 
3. For øvrig vil bydelsutvalget gjøre PBE oppmerksom på at tidligere klage fra naboene i 
Holmenkollveien 168 a og b ble frafalt allerede den 16-17/1-2008, se vedlegg.  
 
Forslag til omforent vedtak ble enstemmig tiltrådt. 
 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen innstiller overfor bydelsutvalget å fatte 
følgende vedtak 



Vestre Aker bydelsutvalg finner grunn til å omgjøre Plan-og bygningsetatens avslag av 
23.11.2007 om i medhold av plan- og bygningsloven § 7 å ikke gi dispensasjon fra regulert 
byggegrense. 
 
Bydelsutvalget i Vestre Aker tar klagen fra advokatfirmaet Gulsvik, Storemoen, Andersen, 
Granli, Aasen v/Halvor Storemoen, på vegne av Karl Olav Haram av 4/5-08, til følge.  
 
Bydelsutvalget i Vestre Aker anser at det i denne saken foreligger særlige grunner for å gi 
dispensasjon for byggelinjene med følgende begrunnelse: 
  
1. Overtredelse av byggegrensen er gjort på bakgrunn av naboens sprengning av steinen på 
dette arealet, som medførte at arealet måtte sikres for både utglidning og mot ulykker. 
 
2. Dette området har aldri vært en del av det sammenhengende grøntbeltet da dette arealet 
tidligere var en stor og ubekledd fjellknaus.  
 
3. For øvrig vil bydelsutvalget gjøre PBE oppmerksom på at tidligere klage fra naboene i 
Holmenkollveien 168 a og b ble frafalt allerede den 16-17/1-2008, se vedlegg.  
 

 Sak 108 /08  Den amerikanske ambassade - Bygge- og deleforbud 
 
Felles forslag til vedtak fra Venstre, SV og A 
Vestre Aker bydelsutvalg mener at Den amerikanske ambassaden ikke bør flytte til 
Husebyskogen.  Begrunnelsen for dette er et økende behov for å bevare verdifulle, offentlige 
grøntområder i tettbygde strøk rundt bykjernen.  Med tanke på fremtidig tilflytting og 
fortetning i bydelene Ullern og Vestre Aker vil områder som Husebyskogen spille en 
vesentlig rolle i innbyggernes livskvalitet og må således ivaretas.  Tomten på Huseby er et 
mye brukt friområde, ikke minst av idrettslag, skoler og barnehager.  Bygging av ambassade 
på tomten vil være et stort tap for innbyggerene i området.  Vestre Aker bydelsutvalg går 
derfor inn for et bygge- og deleforbud for Husebyskogen. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg mener også at det bør foretas en konsekvensanalyse med hensyn til 
sikkerhet for innbyggerne i området.  Foreliggende sikkerhetsvurdering gjelder kun for 
ambassaden og ambassadeansatte.  Likeledes bør det gjøres en faglig vurdering med hensyn 
til konsekvens for miljøet i Husebyskogen. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg ber om at det snarest tas initiativ til å finne en ny tomt for Den 
amerikanske ambassaden, der sikkerheten både for ambassaden og nærmiljøet er ivaretatt. 
 
Høyre og FrP fremmet følgende felles forslag 
Vestre Aker bydelsutvalg har tidligere avgitt sin høringsuttalelse til Oslo bystyre vedrørende 
sak om eventuell ny plassering av USAs ambassade. 
Saken er til behandling i rettsapparatet, og Vestre Aker bydelsutvalg finner på denne 
bakgrunn det ikke riktig å fatte noen nye vedtak i saken nå.  
 
Felles forslag fra Venstre, SV og A ble nedstemt med 5 (4H+1F) stemmer mot 3 (1A+ 
1V+1SV) stemmer.  
 
Felles forslag fra Høyre og FrP ble tiltrådt med 5 (4H+1F) stemmer mot 3 (1A+1V+1SV) 
stemmer. 
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Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen innstiller overfor bydelsutvalget å fatte 
følgende vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg har tidligere avgitt sin høringsuttalelse til Oslo bystyre vedrørende 
sak om eventuell ny plassering av USAs ambassade. 
 
Saken er til behandling i rettsapparatet, og Vestre Aker bydelsutvalg finner på denne 
bakgrunn det ikke riktig å fatte noen nye vedtak i saken nå.  
 

 Sak 109 /08  Sørkedalsveitraseen delplan 4 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydel Vestre Aker har ingen bemerkninger til delplan 4 - reguleringsplan for ny Sørkedalsvei, 
og støtter Plan- og bygningsetatens forslag. 
 
Venstre fremmet følgende forslag 
Bydel Vestre Aker ønsker gnr. 31/bnr. 295 og 337 omregulert og båndlagt for et bomiljø med 
omsorg+ boliger for seniorene i Vestre Aker. 
 
Høyre fremmet følgende forslag til vedtak i sak 109/08 om Sørkedalsveitraseen delplan 4 
og sak 116 om Omsorg+ bolig i Vestre Aker 
Vestre Aker bydelsutvalg synes forslaget om Omsorg+ kan være positivt for mange av 
bydelens eldre. Bydelsutvalget mener at Seniorsaken først bør avklare med OBOS om det er 
mulig å inngå et samarbeid om en slik utnyttelse av deler OBOS tomt i Landingsveien. Denne 
tomten er omtalt som B1 i forslag til Reguleringsplan for Delplan 4 for tidligere trasé for Ny 
Sørkedalsvei.  
Bydelsutvalget foreslår derfor at B1 i reguleringsplanen får endret formålet til Bolig -
Bolig/Allmennyttig formål-Omsorg+ 
 
Det bør fra bydelens side også tas kontakt med KF Boligbygg om det kan inngås et samarbeid 
om de eksisterende og ikke brukte felles lokalene i Trygdeboligen i Pilotveien for de felles 
tiltakene det er lagt opp til i Omsorg+ konseptet. Bydelen kan på denne måten få utnyttet 
allerede eksisterende lokaler, kjøkken, matsal og diverse stuer, til felles glede for alle 
beboerne i Pilotveien og beboere i et mulig fremtidig Omsorg+  på OBOS-tomten i 
Landingsveien.  
 
Venstres forslag ble nedstemt med 7 (4H+1A+1SV+1F) stemmer mot 1V stemme. 
 
Bydelsdirektørens forslag ble nedstemt med 6 (4H+1F+1V) stemmer mot 2 (1A+1SV) 
stemmer. 
 
Høyres forslag ble tiltrådt med 6 (4H+1F+1V) stemmer mot 2 (1A+1SV) stemmer. 
 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen innstiller overfor bydelsutvalget å fatte 
følgende vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg synes forslaget om Omsorg+ kan være positivt for mange av 
bydelens eldre. Bydelsutvalget mener at Seniorsaken først bør avklare med OBOS om det er 
mulig å inngå et samarbeid om en slik utnyttelse av deler OBOS tomt i Landingsveien. Denne 
tomten er omtalt som B1 i forslag til Reguleringsplan for Delplan 4 for tidligere trasé for Ny 
Sørkedalsvei.  
Bydelsutvalget foreslår derfor at B1 i reguleringsplanen får endret formålet til Bolig -
Bolig/Allmennyttig formål-Omsorg+ 



 
Det bør fra bydelens side også tas kontakt med KF Boligbygg om det kan inngås et samarbeid 
om de eksisterende og ikke brukte felles lokalene i Trygdeboligen i Pilotveien for de felles 
tiltakene det er lagt opp til i Omsorg+ konseptet. Bydelen kan på denne måten få utnyttet 
allerede eksisterende lokaler, kjøkken, matsal og diverse stuer, til felles glede for alle 
beboerne i Pilotveien og beboere i et mulig fremtidig Omsorg+  på OBOS-tomten i 
Landingsveien.  
 

 Sak 110 /08  Lillevannsveien, gnr. 34/bnr. 9 m. fl. - Mulig barnehage 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydel Vestre Aker kan bekrefte at behovet for barnehage i området fremdeles er stort, og 
anmoder Omsorgsbygg Oslo KF om å iverksette nødvendige tiltak for oppsetting av en 
modulbarnehage på den aktuelle tomten ved Lillevannsveien. 
 
Venstre fremmet følgende tilleggsforslag 
Det noteres som en stor fordel at eiendommen ligger nær offentlig kommunikasjon, dvs. 
Lillevann stasjon. 
 
Høyre fremmet følgende tilleggsforslag 
Bydel Vestre Aker ber om at modulbarnehagene i størst mulig grad strøkstilpasses. 
 
Bydelsdirektørens forslag med Venstres og Høyres tilleggsforslag ble enstemmig tiltrådt. 
 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen innstiller overfor bydelsutvalget å fatte 
følgende vedtak 
Bydel Vestre Aker kan bekrefte at behovet for barnehage i området fremdeles er stort, og 
anmoder Omsorgsbygg Oslo KF om å iverksette nødvendige tiltak for oppsetting av en 
modulbarnehage på den aktuelle tomten ved Lillevannsveien.   
 
Det noteres som en stor fordel at eiendommen ligger nær offentlig kommunikasjon, dvs. 
Lillevann stasjon. 
 
Bydel Vestre Aker ber om at modulbarnehagene i størst mulig grad strøkstilpasses. 
 

 Sak 111 /08  Oversendelse til bydelen vedrørende byggesak i marka 
- Sørkedalen 980 - Søndre Venner gnr. 17/bnr. 15 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydel Vestre Aker har ingen bemerkninger i forhold til byggesaken, og tar søknaden derfor til 
orientering. 
 
Venstre fremmet følgende forslag 
Byggesak i marka – Sørkedalen 980 – Søndre Venner gnr. 17/bnr. 15, behandles direkte i 
bydelsutvalget. 
 
Venstres forslag ble enstemmig tiltrådt.  
 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen fattet følgende vedtak 
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Byggesak i marka – Sørkedalen 980 – Søndre Venner gnr. 17/bnr. 15, behandles direkte i 
bydelsutvalget. 
 

 Sak 112 /08  Søknad om gjenoppbygging av bryggerhus på 
Finnerud - Nordmarka Gnr 26 bnr 1 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydel Vestre Aker har ingen bemerkninger til forslaget, såfremt gjenoppbygging av 
bryggerhuset er i overensstemmelse med gjeldende reguleringsplaner for det respektive 
området og lovverket for øvrig, samt Plan- og bygningsetatens vedtak.  
 
Høyre fremmet følgende forslag 
Bydel Vestre Aker ønsker forslaget velkommen, såfremt gjenoppbygging av bryggerhuset er i 
overensstemmelse med gjeldende reguleringsplaner for det respektive området og lovverket 
for øvrig. 
 
Venstre fremmet følgende tilleggsforslag 
Bydel Vestre Aker er meget glad for driften og miljøet på Finnerud og bemerker at særlig 
turer for eldre er av meget stor betydning. Bydelsutvalget vil definitivt støtte gjenoppbygging 
av bryggerhuset og den kultursatsning Rita Finnsrud Larsen beskriver. 
 
Høyres forslag med Venstres tilleggsforslag ble enstemmig tiltrådt.  
 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen innstiller overfor bydelsutvalget å fatte 
følgende vedtak 
Bydel Vestre Aker ønsker forslaget velkommen, såfremt gjenoppbygging av bryggerhuset er i 
overensstemmelse med gjeldende reguleringsplaner for det respektive området og lovverket 
for øvrig. 
 
Bydel Vestre Aker er meget glad for driften og miljøet på Finnerud og bemerker at særlig 
turer for eldre er av meget stor betydning. Bydelsutvalget vil definitivt støtte gjenoppbygging 
av bryggerhuset og den kultursatsning Rita Finnsrud Larsen beskriver.   
 

 Sak 113 /08  Idrettsklubben TRY .Klubben uten bane 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydel Vestre Aker har ingen bemerkninger til forslaget fra TRY, og tar det derfor til 
orientering. 
 
Høyre fremmet følgende forslag 
Bydel Vestre Aker synes forslaget fra TRY om å etablere fotballbane på tomt i ”Lindedalen” 
regulert til idrett, er glimrende da bydelen har stor mangel på idrettsarenaer. Bydelsutvalget 
ønsker sammen med TRY å være pådriver for å få etablert dette tilbudet. 
 
Når det gjelder spørsmålet om fotballbaner i Holmenkollanlegget, viser bydelsutvalget til vår 
tidligere uttalelse i reguleringssak om Holmenkollanlegget for VM-2011. I den saken påpekes 
det at man må samarbeide med de lokale idrettsklubbene om etterbruk av anlegget.  
 
Høyres forslag ble enstemmig tiltrådt.  



 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen innstiller overfor bydelsutvalget å fatte 
følgende vedtak 
Bydel Vestre Aker synes forslaget fra TRY om å etablere fotballbane på tomt i ”Lindedalen” 
regulert til idrett, er glimrende da bydelen har stor mangel på idrettsarenaer. Bydelsutvalget 
ønsker sammen med TRY å være pådriver for å få etablert dette tilbudet. 
 
Når det gjelder spørsmålet om fotballbaner i Holmenkollanlegget, viser bydelsutvalget til vår 
tidligere uttalelse i reguleringssak om Holmenkollanlegget for VM-2011. I den saken påpekes 
det at man må samarbeide med de lokale idrettsklubbene om etterbruk av anlegget.  
 

 Sak 114 /08  Nytt navn på adkomstvei til flere adresser i 
Hjørungveien 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Adkomst fra Hjørungveien som vises på vedlagt kartutsnitt, gis navnet Hjørungkroken. 
 
Vedtaket oversendes Byrådsavdeling for kultur og utdanning for endelig godkjenning. 
 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig tiltrådt. 
 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen innstiller overfor bydelsutvalget å fatte 
følgende vedtak 
Adkomst fra Hjørungveien som vises på vedlagt kartutsnitt, gis navnet Hjørungkroken. 
 
Vedtaket oversendes Byrådsavdeling for kultur og utdanning for endelig godkjenning. 
 

 Sak 115 /08  Overføring av vann fra Langlivannet til Oset 
vannbehandlingsanlegg - Høring av forslag til 
utredningsprogram 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg mener at Langliaprosjektet vil medføre vesentlige virkninger for 
miljøet, naturressursene og samfunnet i Oslomarka, og slutter seg derfor til VAVs avgjørelse 
om å iverksette en konsekvensutredning av prosjektet. Vestre Aker bydelsutvalg har for øvrig 
ingen bemerkninger til forslaget om utredningsprogrammet, utover en mulig kartlegging av 
hvilke konsekvenser tiltaket eventuelt vil få for utøvelsen av friluftsliv i området i 
anleggsperioden. 
 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig tiltrådt.  
 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen innstiller overfor bydelsutvalget å fatte 
følgende vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg mener at Langliaprosjektet vil medføre vesentlige virkninger for 
miljøet, naturressursene og samfunnet i Oslomarka, og slutter seg derfor til VAVs avgjørelse 
om å iverksette en konsekvensutredning av prosjektet. Vestre Aker bydelsutvalg har for øvrig 
ingen bemerkninger til forslaget om utredningsprogrammet, utover en mulig kartlegging av 
hvilke konsekvenser tiltaket eventuelt vil få for utøvelsen av friluftsliv i området i 
anleggsperioden.  
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 Sak 116 /08  Omsorg+  bolig i Vestre Aker - Spørsmål om tomt 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydel Vestre Aker viser til BU-sak 133/08, der det ble besluttet å rette en henvendelse om 
Omsorg+ boliger til Byrådsavdeling for velferd og sosiale tjenester. Slik henvendelse ble fra 
administrasjonens side, gjort i brev datert 9. september 2008. Det er foreløpig ikke mottatt 
noen utredning fra byrådsavdelingen i saken. 
 
Bydel Vestre Aker finner det imidlertid ikke dokumentert, at det foreligger synergieffekter i 
det omfang eller økonomiske besparelser i den størrelsesorden som Seniorsaken Vestre Aker 
anfører. Prosjektet Omsorg+ i Bydel Vestre Aker forutsettes derfor å måtte være i privat regi.       
 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen viser til sak 109/08 om Sørkedalsveitraseen 
delplan 4 og vedtaket der. Sakene 109/08 og 116/08 ble behandlet samlet.   
 

Sak 117 /08  Intern høring av byøkologisk program 2008-2024 - 
Status 

 
SV viste til tidligere BMS sak 31/08 og BU sak 56/08 om intern høring av byøkologisk 
program 2008 – 2024, og etterlyste status i saken fra bydelsadministrasjonens side.  
 
Vedtaket i BMS sak 31/08 er: 
Bydel Vestre Aker støtter Byøkologisk program 2008-2024 .  
Bydel Vestre Aker vil bidra til oppfyllelse av intensjonene i programmet gjennom sine virk-
somheter som skal gjennom en prosess hvor miljøledelse og miljøeffektivitet er tema, og hvor 
målet er en mer miljøvennlig virksomhet gjennom at de godkjennes som Miljøfyrtårnbedrifter.  
Bydelen bidrar til et bedre miljø ved å gjennomgå virksomhetenes rutiner for å redusere 
avfall, økt oppmerksomhet på miljø ved innkjøp, redusert energiforbruk, mer miljøvennlig 
transport med mer.  
Bydelen vil innen 01.11.2008 sørge for ladestasjon for elbiler ved bydelens administrasjon i 
Sørkedalsveien 148. Det bes vurdert mulighet for innkjøp av elbiler til hjemmetjenesten som 
en begrenset prøveordning.  
Det bes om at bydelsadministrasjonen utarbeider forslag til tiltak i tråd med intensjonene i 
utkast til Byøkologisk program. Forslag til tiltak fremmes innen 01.11.2008. 
 
Vedtaket i BU sak 56/08 er: 
Bydel Vestre Aker støtter Byøkologisk program 2008-2024 .  
Bydel Vestre Aker vil bidra til oppfyllelse av intensjonene i programmet gjennom sine virk-
somheter som skal gjennom en prosess hvor miljøledelse og miljøeffektivitet er tema, og hvor 
målet er en mer miljøvennlig virksomhet gjennom at de godkjennes som Miljøfyrtårnbedrifter.  
Bydelen bidrar til et bedre miljø ved å gjennomgå virksomhetenes rutiner for å redusere 
avfall, økt oppmerksomhet på miljø ved innkjøp, redusert energiforbruk, mer miljøvennlig 
transport med mer.  
Bydelen vil innen 01.11.2008 sørge for ladestasjon for elbiler ved bydelens administrasjon i 
Sørkedalsveien 148. Det bes vurdert mulighet for innkjøp av elbiler til hjemmetjenesten som 
en begrenset prøveordning. 
 
Bydelsdirektøren redegjorde for anskaffelse av ladestasjoner og el-biler. Ladestasjoner er 
opprettet og to el-biler er levert bydelen pr. 01.12.2008. I tillegg er det opprettet en 



miljøgruppe i bydelsadministrasjonen som arbeider med relaterte miljøspørsmål. 
Bydelsadministrasjonen vil komme tilbake med en rapport ved en senere anledning. 
  

Sak 118 /08  Avgiftsparkering på Røa 
 
Venstre fremmet sak om avgiftsparkering på Røa, grunnet bortfall av avgiftsfri parkering, 
samt økning av satsene og betaling hele døgnet fra grunneierens side.  
 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen besluttet at bydelsutvalgets leder setter opp et 
brev til grunneier på vegne bydelsutvalget, og på bakgrunn av innkomne bemerkninger til 
saken fra politikerne i partigruppene.  
 

Sak 119 /08  Vinderen likeretterstasjon 
 
Bystyret har i møte 18.06.2008, sak 246, gjort vedtak om oppgradering og drift av 
Holmenkollbanen. Banen skal oppgraderes med strømskinne på strekningen Majorstuen – 
Frognerseteren, og Holmenkollen stasjon skal bygges ut for å betjene 6-vognstog i begge 
retninger. Byrådet har bedt om igangsetting av planlegging og prosjektering for 
gjennomføring av oppgraderingen iht. vedtaket. 
 
På denne bakgrunn har bydelsdirektøren fremmet sak om Vinderen likeretterstasjon. 
 
I samarbeid med Ruter AS er det planlagt et transporttilbud med bruk av 6-vognstog mellom 
Majorstuen og Holmenkollen. Denne transporten forutsetter større tilførsel av kjørestrøm til 
togene enn det dagens bane er bygget for. 
 
Togene får strøm fra likeretterstasjoner som ligger med ca 2-2,5 kilometers avstand langs 
banen. Eksisterende likeretterstasjoner på Majorstuen, Vettakollen og Holmenkollen skal 
ombygges og tilpasses de nye ytelseskravene. Likeretterstasjonen på Slemdal er både 
bygningsmessig og installasjonsmessig for liten, og den må erstattes med en helt ny 
likeretterstasjon.  
 
En ny likeretterstasjon må plasseres omtrent midt mellom Majorstuen og Vettakollen. 
Avstanden mellom disse punktene er 4,45 kilometer. Midtpunktet på strekningen ligger på Ris 
stasjon, som ligger 650 meter nedenfor Slemdal og 650 meter ovenfor Ris skoletomt på 
Vinderen.  
 
Likeretterstasjonen lokaliseres ut fra følgende krav: Bygningen må ha en grunnflate på 10x17 
meter, og det må være kjørbar atkomst for stor lastebil på grunn av store og tunge 
elektromekaniske elementer. Bygningen plasseres på terreng og nær sporet, slik at kablingen 
ut til strømskinnen blir så kort som mulig (unngå effekttap ved overføring av strøm). Ny 
likeretterstasjon skal bygges mens det fortsatt er drift på det gamle kjørestrømsanlegget, det 
vil si at Slemdal likeretterstasjon må fungere til hele nyanlegget er bygget, testet, godkjent og 
idriftsatt. Anlegget må være idriftsatt senest ved årsskiftet 2010/2011. 
 
Det er vurdert mulige alternativer for plassering av ny likeretterstasjon på strekningen mellom 
Slemdal og Vinderen. Banekorridoren er smal, og KTP har ikke egen eiendom som kan 
benyttes til formålet. For krysset på Slemdal foreligger det planer om nytt toplanskryss 
vei/bane, og det er derfor lite ønskelig å disponere større deler av dette området nå. 
Grunnerverv fra private eiendommer, som i stor grad er villaer, anses å være vanskelig uten 
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en forutgående, grundig reguleringsplanprosess som gir hjemmel for ekspropriasjon. Hele 
prosessen vil være tidkrevende. Det gjenstår dermed å vurdere arealer i offentlig eie, som 
arealene ved Ris kirke og Ris skole. 
 
Høyre fremmet følgende forslag 
Vestre Aker bydelsutvalg forutsetter at dette anlegges uten at det forhindrer etableringen av 
kunstgressbanen med løpebane rundt denne. 
 
Høyres forslag ble enstemmig tiltrådt. 
 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen innstiller overfor bydelsutvalget å fatte 
følgende vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg forutsetter at dette anlegges uten at det forhindrer etableringen av 
kunstgressbanen med løpebane rundt denne. 
  
 
 
Bydel Vestre Aker, 03.12.2008 
 
 
 
Arild Gjervan        H. Woxen 
Leder         møtesekretær 
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